

[Text]

Mr. Knowles (Norfolk-Haldimand): Thank you, Mr. Chairman. Could we go on to some of the other items that are being written off here, the hospital stores working capital account and so on? I wonder if we could have an explanation.

Mr. MacDonald: Yes, Mr. Chairman. I think, for preciseness and closeness to it, I will ask Bob Ward to respond.

The Chairman: Yes, Bob Ward, please, come to the microphone.

Mr. MacDonald: I should have said Ernie Ward.

The Chairman: Thank you.

• 1120

Mr. Ernie Ward (Director of Financial Management, Department of Veterans Affairs): Thank you.

Yes, Mr. Chairman, this goes back to the time in which the Comptroller of the Treasury was, in fact, the bookkeeper for the department, and there were certain clerical errors that occurred over several years. Central medical stores were maintained in Ottawa on behalf of some 12 hospitals. Stores were distributed across the country and, unfortunately, clerical errors occurred in the central record-keeping that were not discovered, I am told, by 1967, at the time of the transfer to the Department of Supply and Services. That total is about \$66,000.

There was a further \$28,000 concerning obsolete stores that were carried in the books, but notification was not made to the central record-keeping office. Consequently, these stores were either obsolete or out-dated and, through mere clerical mistakes, were not written off.

Mr. Knowles (Norfolk-Haldimand): The other item that I would like to talk about for a few minutes is the grant to the Province of Nova Scotia for the transfer of Camp Hill Hospital. This brings up the whole question of transfer and how it is going.

We were concerned at the beginning when this program was first announced that there should be provision made for our veterans. I think that was one of the guarantees that were given to the department by the provincial authorities and the municipal authorities when they took over the hospital.

Could we have a general statement on how that is working out? Are there beds actually being reserved for veterans, particularly for the geriatric patients? This is becoming more and more a major problem in looking after our veterans, not so much their wounds and illness that came as a result of war service but that which comes with old age and not having sufficient funds to look after themselves. Are beds being actually made available? Can veterans get into the hospitals now that they are being transferred? I would like to have a short statement on that if I could.

Mr. MacDonald: Mr. Chairman, I will start this and if you want more detailed information I will call on my officials. But,

[Translation]

M. Knowles (Norfolk-Haldimand): Merci, monsieur le président. J'aimerais que nous passions à d'autres radiations, notamment celle du déficit du compte du fonds de roulement des fournitures d'hôpital etc. Pourrions-nous avoir une explication?

M. MacDonald: Oui, monsieur le président. Pour plus de précision et d'exactitude, je vais demander à Bob Ward de vous répondre.

Le président: Bob Ward, s'il vous plaît, voulez-vous vous approcher du micro?

M. MacDonald: J'aurais dû dire Ernie Ward.

Le président: Merci.

M. Ernie Ward (directeur de la gestion financière, ministère des Affaires des anciens combattants): Merci.

Monsieur le président, cela remonte à l'époque où le contrôleur du Trésor était en fait le comptable du ministère. Quelques erreurs d'écriture se sont produites pendant plusieurs années de suite. Un entrepôt de fourniture médicales situé à Ottawa approvisionnait une douzaine d'hôpitaux. Les fournitures médicales étaient distribuées dans l'ensemble du pays mais, malheureusement, des erreurs d'écriture se sont produites dans la comptabilité centrale et n'ont pas été découvertes avant 1967, date à laquelle ce service a été transféré au ministère des Approvisionnements et Services. Ces erreurs représentent environ \$66,000.

La somme de \$28,000 couvrant les fournitures désuètes figurait également dans les registres, mais le bureau central de la comptabilité n'en a pas été informé. Par conséquent, en raison de simples erreurs d'écriture, les radiations couvrant la valeur de ces fournitures désuètes ou inutilisables n'ont pas été effectuées.

M. Knowles (Norfolk-Haldimand): Je voudrais maintenant vous interroger au sujet de la subvention octroyée à la province de la Nouvelle-Écosse pour la cession de l'hôpital Camp Hill.

Lorsque ce programme a été annoncé, nous avons insisté pour qu'il comporte des dispositions relatives à nos anciens combattants. Lorsque les autorités provinciales et municipales ont repris l'hôpital, je crois qu'elles avaient accordé cette garantie au ministère.

J'aimerais savoir où en sont les choses. Y a-t-il, dans cet hôpital des lits réservés aux anciens combattants, en particulier à ceux qui reçoivent des soins gériatriques? Il devient de plus en plus difficile de prendre soin de nos anciens combattants, pas tant à cause des séquelles de la guerre ainsi que des blessures ou maladies dont il ont souffert, mais plutôt parce qu'ils vieillissent et n'ont pas toujours assez d'argent pour subvenir à leurs besoins. Des lits leur sont-ils spécialement réservés? Je voudrais savoir si les anciens combattants peuvent être admis dans les hôpitaux transférés.

M. MacDonald: Monsieur le président, je vais commencer à vous répondre et, si vous avez besoin de renseignements plus